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Farní sbor  
Během minulého kalendářního roku byly pokřtěny tři děti. Podle nám 
dostupných informací zemřelo šest členů našeho sboru. Boskovický sbor 
tak měl k 1. lednu 2025 celkem 487 zapsaných členů. 

Bohoslužby
Bohoslužby probíhají pravidelně v sídle sboru v Boskovicích. V uplynulých 
dvou letech zemřelo nebo se odstěhovalo nemálo starších členů sboru, 
kteří tvořili jeho jádro. Mladších bratrů a sester je dost, ale nechodí tak 
často; pravidelná účast se tedy trochu snížila. 

V Sudicích se v minulém roce podařilo 5× slavit sváteční bohoslužby, 
vždy s pěknou účastí mezi 12–20 lidmi. Učitelky a děti ze Sudické školy 
slavily jak vánoční, tak velikonoční bohoslužbu v našem kostele, kde pro 
ně byl připraven další program.

Na poslední neděli před adventem proběhla opět Neděle věčnosti 
s připomenutím zesnulých bratří a sester z našeho sboru. Bohoslužby se 
zúčastnilo více než 70 lidí.



Během roku u nás Ondřej Sabol 4× vedl liturgii a kázal své vlastní, pečlivě 
připravené kázání, jednou vedl za přítomnosti faráře Bureše i svatou 
večeři Páně s vlastní připravenou liturgií. Kázání i liturgie vzbudily 
silný pozitivní ohlas. Těšíme se, že po zkouškách bude Ondřej Sabol 
výpomocným kazatelem v našem sboru. Veronika Švancarová a Zuzana 
Burešová studují na Evangelické teologické fakultě v Praze. Se čtenými 
bohoslužbami vypomáhají Jaroslav Přibyl a Ondřej Dostál.

Na podzim se u nás v Boskovicích konala seniorátní neděle s názvem 
Kaplan má třídu rád o práci školních kaplanů. Moc děkujeme všem, kteří 
při akci jakkoliv pomáhali. 

Jiří Bureš

Nedělní škola, aktivity s dětmi
Práce s dětmi v našem sboru se čím dál více propojuje se žáky Sudické 
školy. Na tradičních akcích máme možnost se vzájemně poznávat, povídat 
si a hrát. 

V únoru proběhl společný karneval na bruslích s následným posezením 
v kostele. Na konci školního roku jsme byli pozváni na sudickou zahradní 
slavnost, kterou nachystali žáci s učitelkami. 



V létě jsme prožili letní tábor ve Svratouchu – ve škole čar a kouzel 
v Bradavicích. I tam s námi byly děti ze Sudické školy. 

Před Vánoci proběhlo tradiční společné adventní tvoření věnců, perníčků 
a vánočních ozdob. Vánoční dětské divadlo s názvem „Hej, narodilo 
se vám děcko!“ se konalo netradičně v pátek. Sudičtí žáci se připojili 
s pásmem písniček a společné zakončení písní nám dává naději a chuť 
k dalším setkáním.

Během pravidelných nedělních škol pokračujeme v dějepravě Dál přece 
nejdeme sami. Dostaly jsme se s dětmi k evangeliím, aktuálně probíráme 
sepsání podle Matouše. Naše řady učitelek posílila Mária Kubenová, za 
což jsme moc vděčni.

Vznikla nová skupina náboženství pro děti z prvního stupně ZŠ, které se 
účastní zhruba 10 dětí, částečně ze sboru.

Ke křtu či konfirmaci se druhým rokem připravuje skupina sedmi 
mladých: Anna Čechová, Berenika Kubenová, Jitka Skřičková, Klára 
Burešová, Petra Daňková, Štěpán Jež a Tomáš Podškubka. Procházíme 
spolu příběh spásy v Bibli, debatujeme živě o otázkách víry, tvoříme 
společenství při zpívání a hraní her.

Jana Skřičková

Mládež
V uplynulém roce se mládež  scházela střídavě v Boskovicích a  ve 
Vanovicích, a to v počtu cca 6–10 účastníků včetně farářů obou zmíněných 
sborů. Se začátkem nového školního roku proběhl pokus o naplánování 
termínů setkávání a zavedení struktury v přípravě programů, který ale 
nebyl příliš úspěšný. Jsme moc vděční našim farářům, že nás podporují 
svou účastí na setkáních a připravují program.

Co se týká pobytových akcí, navštívili jsme sbor a faru v Křížlicích 
a uskutečnili výšlap na Sněžku a Žalý. Akce to byla povedená a zapojili 
se mládežníci odrostlejší i mladší. Vzhledem k tomu, že nám mládež 
nezadržitelně „stárne“ a volného času ubývá, konala se naše další tradiční 
zimní akce „Daňkovice“ letos v netradičním lednovém zkráceném 
termínu.



Mládež i někteří z konfirmandů se zúčastnili Školky  v  Boskovicích 
i v Olešnici a brněnského plesu PLESEM. Jakub Němec a Zuzana Burešová 
spoluorganizují akce pro mladé v Brněnském seniorátu.

Veronika Švancarová

Hudební aktivity
Setkání zpěváků a trubačů se konala pravidelně 1× týdně v průběhu 
školního roku. Zkoušek zpěvu se účastnilo 10–12 lidí.  Zazpívali 
o  Velikonocích, svatodušních svátcích, v adventu a o Vánocích. Část 
zpěváků se zapojila do příležitostného sboru, který vystoupil v rámci 
adventního koncertu.

Trubači se scházeli v počtu 8. Zahráli o svátcích. Také na zahradní slavnosti 
v Sudicích, rodinné neděli v Boskovicích a v Brně v Blahoslavově domě 
k jeho 100. výročí postavení.

Zuzana Burešová studuje 3. rokem Seminář církevní hudby v Olomouci.

Marta Pražanová



Ekumena 
Tradiční ekumenická setkání začínají v lednu tzv. Aliančním týdnem 
modliteb. V prvním týdnu nového roku se scházíme každý den od 
18 hodin ke společné pobožnosti. Potkáváme se zde s bratry a sestrami 
z katolické farnosti Letovice, Církve bratrské Letovice, s adventisty 
z Roubaniny a s evangelíky z Vanovic. Závěrečné setkání má formu 
panelové diskuze. V červnu u nás v kostele probíhají tradiční ekumenické 
úterky. Už dvakrát jsme v rámci jejich programu zařadili modlitby se 
zpěvy z Taizé. 

Ze strany členů našeho sboru není o tyto tradiční akce příliš zájem. Pro 
mnohé je náročné se během všedních dnů na setkání uvolnit. Nejvíce 
účastníků těchto ekumenických akcí je z řad seniorů.

Zajímavým polem, kde probíhá ekumena přirozeně a každodenně, je 
Sudická škola, kde se potkávají lidé z různých společenství. Zároveň zde 
farář Jiří Bureš vede hodiny náboženství a některé děti ze školy  navštěvují 
i náboženství u nás v kostele.



Na konci roku přišel zajímavý impuls ze strany boskovicích katolíků. 
Skupina přátel kolem obnovené sýpky (rodina Oujeských) projevila 
zájem o spolupráci, a tak vznikla boskovická pobočka České křesťanské 
akademie. Za náš sbor se do iniciativy připojili Jiří David, Tomáš Trumpeš 
a Jiří Bureš. Cílem je pořádat ekumenické besedy s inspirativními hosty pro 
veřejnost, ale také se potkávat neformálně mezi sebou a sdílet zkušenosti 
z našich církví. Máme radost z tohoto nového formátu ekumeny, který 
vznikl „zespodu“ od členů obou společenství.

Ondřej Sabol

Akce pro veřejnost
Naší největší akcí pro veřejnost byly prosincové adventní koncerty, 
tentokrát s doprovodnou výstavou fotografií Gabriely Sauer Kolčavové 
s názvem světlem/koloběh. 

Na prvním koncertě vystoupilo Trio Moravetz – celocírkevní kantor 
Ladislav Moravetz s manželkou a synem. Následovalo Trio Bergerettes, 
oceňované za interpretaci skladeb Bohuslava Martinů. Dále ConTRIOlogy 
spolu s hudebním experimentátorem Tomášem Vtípilem. Na závěrečném 
koncertě vystoupil příležitostný boskovický pěvecký sbor Akcident (kde 
zpívají i členové a členky našeho sboru) a brněnský sbor Láska opravdivá. 
Koncerty navštívilo celkem 236 lidí.

V září u nás v kostele proběhl klavírní recitál Kristýny Šamšulové (Ravel, 
Grieg). Výtěžek z dobrovolného vstupného Kristýna věnovala Sudické 
škole.

Ve spolupráci s divadlem Naboso jsme připravili literární pásmo z  dopisů 
Martina Luthera jeho blízkým. Vystoupili jsme na seniorátní neděli, 
v komunitním centru Prostor a ve sborech ČCE Svitavy a Miroslav.

Během roku proběhly tři filmové projekce s diskuzí v rámci cyklu Film 
& spiritualita. Jeden film jsme promítali v kostele (Sloní muž, 1980, David 
Lynch) a další na zeď kostela během letních měsíců (Potomci lidí, 2006, 
Alfonso Cuarón). Na podzim jsme ke 100. výročí narození Františka 
Vláčila zhlédli v kině Ďáblovu past (1961), kterou doprovodil přednáškou 
o duchovních souvislostech filmu doc. Vladimír Suchánek.

Ondřej Sabol



Péče o budovy, stavební úpravy
V létě proběhla rozsáhlá stavební úprava Sudické školy, v rámci které byla 
přistavěna nová třída základní školy a byla rozšířena i mateřská škola. 
Nákladně byla při opravách pořízena vzduchotechnická jednotka na 
půdu školy. Celkové náklady oprav se vyšplhaly na 1,7 milionu korun.

Sbor získal pro financování oprav dar Jeronýmovy jednoty 400 000 korun. 
Vyhlásili jsme také veřejnou sbírku, v níž jsme shromáždili přes 300 000 
korun. Zbytek opravy byl financován z bezúročné půjčky, kterou bude 
sbor dlouhodobě splácet z pronájmu Sudické školy. Celkový dluh činí 
2,7 milionu korun.

Na faře došlo za 12 měsíců k trojímu vyplavení přízemí během 
přívalových dešťů. V červnu 2024 se situace stala neúnosnou. Proběhla 
rekonstrukce odpadů v přízemí i vodovodních rozvodů, s  celkovými 
náklady přesahujícími 200 000 korun. 



Další opravy jsou ještě nutné. Staršovstvo požádalo město o změnu 
účelu pravidelné dotace. Místo plánovaného čištění kostelní věže jsme 
investovali do prevence dalšího vytopení fary. Podařilo se nám také získat 
dar německých církví na odstranění způsobených škod ve výši 250 000 
korun.

Na letošní rok plánujeme čištění věže kostela. Získali jsme také seniorátní 
mikrogrant na zhotovení projektu na úpravu parku kolem kostela.

Jiří Bureš

Hospodaření sboru

Provozní hospodaření sboru (bez Sudické školy)

Příjmy    1 208 108 
Výdaje    1 007 032 
Bilance      201 076

Stavba nové třídy v Sudické škole

Náklady  1 764 091 
Financování  1 900 000 (půjčka + dotace + sbírka)

Bezúročná půjčka 1 200 000 
Církevní dotace     400 000 
Dárcovská sbírka    300 000

Další důležité údaje

Celkový dluh sboru za stavbu Sudické školy 2 700 000

Účetní hodnota budovy Sudické školy  9 555 000

Zůstatek na účtech sboru na konci roku 2023 1 241 016

Zůstatek na účtech sboru na konci roku 2024    911 531



Úbytek naspořených sborových financí na účtech navzdory pozitivní 
bilanci hospodaření je způsoben tím, že v začátku roku 2024 se ještě 
platily faktury za více než půl milionu korun za předchozí etapu stavby 
Sudické školy.

Struktura příjmů sboru

nájmy sboru    110 800 
nájem škola Sudice   100 000 
příspěvky na energie     84 108 
příspěvky na koncertech     22 324 
sbírky v kostele      87 173 
dary pro potřeby sboru     53 028 
salár     370 675 
ostatní dary a dotace   380 000

Příjmy celkem              1 208 108

Struktura výdajů sboru

běžná spotřeba      57 969 
energie     226 972 
opravy (včetně fary)   228 110 
náklady na reprezentaci       4 459 
služby (včetně Adventu v kostele) 119 317 
mzdové náklady      33 411 
daně a pojistné      12 998 
personální fond    323 796

Výdaje celkem              1 007 032

Vlaďka Buchtelová, Věra Ježová, Jiří David, Tomáš Trumpeš



Slovo kurátorky sboru
Loňské výroční shromáždění bylo současně i volební. Zvolili jsme nové 
staršovstvo ve složení Vlaďka Buchtelová, Věra Ježová, Marja Knol, 
Marta Pražanová, Jana Skřičková, Veronika Švancarová, Ivona Valterová, 
Jiří David, Jakub Němec, Jaroslav Přibyl a Ondřej Sabol. Jako náhradníci 
byli zvoleni Otto Daněk a Kamil Mach. Štafetu kurátorství předala Marta 
Pražanová po 6 letech Janě Skřičkové. Martě patří velký dík za obětavou 
službu sboru. Místokurátorem se stal Ondřej Sabol. Staršovstvo se schází 
pravidelně 1× za měsíc a na setkáních vládne tvůrčí atmosféra. Všem 
presbyterům velice děkuji za jejich čas a energii věnovanou správě našeho 
sboru, není to samozřejmost.

Také jsme loni znovuzvolili našeho faráře Jiřího Bureše na dalších 
6 let. S pokorou si uvědomujeme, že mít vlastního faráře je a bude stále 
složitější a méně samozřejmé. A máme radost, že Jiří má mnohé dary, 
kterými naše společenství otvírá a obohacuje novými lidmi, událostmi, 
dobrodružstvími. Děkujeme nejen jemu, ale i celé jeho rodině.

V neposlední řadě bych chtěla poděkovat všem členům a  přátelům sboru, 
kteří se svou aktivitou podílejí na chodu našeho sboru. Mnohé díky 
nezaznívají patřičně hlasitě nebo vůbec, ale chci vás ujistit, že si vážíme 
každé i drobné služby, kterou sboru kdokoliv z vás prokazuje. Děkujeme.

Jana Skřičková

www.boskovice.evangnet.cz


